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Humelnicu (Comisia IT&C din Senat):Doar digitalizarea ne va ajuta sa colectam

mai bine si sa avem suficienti bani

Cred ca suntem în deceniul digitalizarii si doar digitalizarea este cea care ne va ajuta, într-adevar, sa putem

sa colectam mai bine, pentru a va avea suficienti bani, a declarat, marti, la conferinta "Digitalizarea

României", Marius Humelnicu, presedintele Comisiei pentru Comunicatii, Tehnologia Informatiei si

Inteligenta Artificiala din Senatul României.

 

"Cred ca am facut pasi foarte mari si repezi, obligati fiind de aceasta pandemie, din 2020 pâna în 2023. Cred ca

suntem în deceniul digitalizarii. Acum când vorbim despre faptul ca nu avem suficienti bani si ca avem nevoie de

o colectare mult mai buna, ca presedinte al comisiei de IT&C si Inteligenta artificiala va spun ca doar digitalizarea

este cea care ne va ajuta, într-adevar, sa putem sa colectam mai bine, sa avem acel gap de TVA pentru a va avea

suficienti bani sa putem sa nu marim taxe si impozite, ci doar sa marim salarii, pensii si alocatii si sa investim, ca

avem nevoie sa investim. Din punct de vedere al PNRR, ca si experienta, este un lucru extraordinar ca avem 30 de

miliarde, foarte multe miliarde din fonduri europene, sa putem într-adevar sa-i atragem si îi avem ca o Fata

Morgana, undeva. Cel mai important este implicarea tuturor, atât a statului, cât si a privatului. Cred în acest mix

între public-privat. si cred ca ar trebui sa avem în urmatoarea sesiune parlamentara acest aceasta lege a PPP-ului si

normele de aplicare, ca în momentul de fata exista, dar lipseste cu desavârsire, astfel încât într-adevar sa putem sa

implementam aceasta digitalizare a României: tot ce înseamna Cloud-ul guvernamental, interoperabilitatea

sistemelor, tot ce tine de o digitalizare si de interconectare a tuturor aplicatiilor", a spus Humelnicu.

 

Conform oficialului, în aceasta perioada exista o initiativa legislativa pentru semnatura electronica, element care

va avea o valoare juridica.

 

"Din alt punct de vedere, cred ca legislativ am facut pasi importanti. Am avut Legea 5G, Codul comunicatiilor,

Legea interoperabilitatii, Cloud-u guvernamental, iar acum, în ultima saptamâna din aceasta sesiune, avem un

proiect, o initiativa legislativa împreuna cu domnul ministru Ivan Bogdan, cu Freddy Simonis (Alfred Simonis,

n.r.), cu Sabin Sarmas si eu ca initiator pe semnatura electronica. Discutam de acel dosar cu sina, ca nu mai avem

nevoie sau ca vorbim de interoperabilitatea sistemelor si ca nu vom mai avea nevoie de foi, ci efectiv trimitem

adresele. Va trebui sa avem o semnatura electronica calificata, va trebui sa avem un sigiliu electronic, va trebui sa

avem o marca temporala. Din punct de vedere juridic, au valoare juridica, ca o semnatura olografa", a explicat

demnitarul.

 

Grupul de presa Bursa organizeaza, marti, cea de-a IV-a editie a conferintei "Digitalizarea României", în care vor

fi dezbatute o serie de teme ce vizeaza stadiul actual al domeniului IT&C.

 

Agentia Nationala de Presa AGERPRES este unul dintre partenerii media ai evenimentului.
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